



HMCS NONSUCH

BADGE

Description

Or a beaver rampant proper gorged with a collar Gules edged Or upon which a roundel displaying the device of St. George.

Significance

The division derives its name from that of the ketch that brought the early merchant adventurers into Hudson Bay in 1668. Two years later the Hudson Bay Company received its charter, and a trading post and fort was established by them at what is now the City of Edmonton.

The Arms of the Hudson Bay Company are basically the Cross of St. George but in each of the quarters there is displayed a beaver (black) in the conventional pose.

The badge design is composed of the elements found in the above-mentioned arms. The gold background refers to the wealth of wheat and oil for which the area around Edmonton is today renowned.

NCSM NONSUCH

INSIGNE

Description

D'or, un castor rampant au naturel gorgé d'un collet de gueules liseré or, décoré d'un tourteau portant la croix de Saint-Georges.

Signification

Cette division a emprunté son nom à celui du ketch qui, en 1668, amena les premiers marchands aventuriers dans la baie d'Hudson. Deux ans plus tard la Compagnie de la Baie d'Hudson reçut sa charte; elle érigea un fort et ouvrit un comptoir sur le site actuel de la ville d'Edmonton.

Les armoiries de la Compagnie de la Baie d'Hudson comprennent essentiellement la Croix de Saint-Georges, mais dans chacun des francs-quartiers se trouve un castor (en noir) dans son représentation conventionnelle.

Le dessin de l'insigne comprend les motifs des armoiries décrites ci-dessus. Le fond or symbolise la richesse en blé et en pétrole qui a fait la renommée de la région d'Edmonton.

MOTTO

A CAMPIS AD MARIA (From the prairies to the sea)

COLOURS

Gold and Scarlet

BATTLE HONOURS

Pre-The First World War

KENTISH KNOCK, 1652; PORTLAND, 1653; GABBARD, 1653; TEXEL, 1673; ST LUCIA, 1778; THE SAINTS, 1782.

The First World War

JUTLAND, 1916.

Note

Perpetuates, by right of continuous unbroken service from the Royal Canadian Navy, eleven warships of the Royal Navy which previously carried the name. This perpetuation cannot be passed on to a new construction.

LINEAGE

First of Name

Shore establishment.

Naval Reserve Division, Edmonton, Alberta.

Commissioned as a tender to HMCS *Naden* 1 November 1941.¹

Recommissioned as an independent shore establishment 1 September 1942.²

Paid off 30 November 1964.³

Recommissioned 27 September 1975.⁴

DEVISE

A CAMPIS AD MARIA (Des prairies à l'océan)

COULEURS

Or et écarlate

HONNEURS DE BATAILLE

Avant la Première Guerre mondiale

KENTISH KNOCK, 1652; PORTLAND, 1653; GABBARD, 1653; TEXTEL, 1673; SAINTE-LUCIE, 1778; LES SAINTES, 1782.

Première Guerre mondiale

JUTLAND, 1916.

Nota

Perpétue, en vertu du droit de service continu interrompu conféré par la Marine royale du Canada, le nom d'onze navires de la Royal Navy. Cette perpétuation ne s'appliquera pas aux nouveaux bâtiments.

LIGNÉE

Premier du nom

Établissement côtier.

Division de la Réserve navale, Edmonton, Alberta.

Mis en service comme un transbordeur du NCSM *Naden* le 1^{er} novembre 1941.¹

Remis en service comme établissement côtier indépendant le 1^{er} septembre 1942.²

Désarmé le 30 novembre 1964.³

Remis en service le 27 septembre 1975.⁴

1. CNO/ONC 1666/41

2. CNO/ONC 2245/42

3. Signal, 161350Z December 1964, CANFORCEHED to CANAVGEN, Document Collection/collection de documents 81/520, 8000 HMCS *Nonsuch*

4. "The Commissioning of HMCS *Nonsuch* September 27 1975 Edmonton Alberta", AHR/RHA 1326-1338